
Lelystad 19 mei 2020,

Kadernota 2021 -2024

Voorzitter, 

De fractie van Mooi Lelystad wilt als eerst het college en alle ambtenaren bedanken voor het werk 
wat er is geleverd. Onze dank is groot en U verdient allen een groot compliment met name voor de 
beantwoording van de vele vragen. 

Het zijn onbestemde tijden. Vele vragen maar nog slechts weinig antwoorden. We maken ons grote 
zorgen over elkaar. Ons dagelijks leven is in een paar weken tijd ingrijpend veranderd. De publieke 
ruimte waarin we elkaar zouden treffen is ingeruild voor een digitale omgeving. We houden afstand 
van elkaar, maar de onderlinge betrokkenheid is groter dan tevoren. 

Een nieuwe kadernota 2021 -2024, een kadernota die fungeert als vertrekpunt voor de begroting 
2021. Een kadernota waar onze fractie helaas weinig ambitie in herkent. Concrete ontwikkelingen 
met heldere te verwachte resultaten ontbreken, gelet op de huidige Corona crisis en alle financiële 
onzekerheid die op ons afkomt nemen wij dit het college in minder mate kwalijk. Hiervoor zijn 
duurzame financiële kaders noodzakelijk. Mooi Lelystad vindt dat de financiële kaders en met name 
het weerstandsvermogen, waaronder de algemene reserve, een belangrijk kader is. 

Bij de voorbereiding van deze kadernota hebben wij zo zakelijk mogelijk gekeken en hiermee ook 
echt getracht om ons te beperken tot het toetsen van de kaders. Dit blijkt nog niet helemaal 
eenvoudig omdat we vanuit passie en betrokkenheid als fractie, maar ook als raad in z’n totaliteit 
geneigd zijn de inhoud in te gaan. 

De verwachting is dat het hele maatschappelijke leven een knauw gaat krijgen. En met die 
constatering moeten we als gemeenteraad van Lelystad aan de slag. 

De maatregelen om de verspreiding van het coronavirus tegen te gaan hebben de economie voor 
een groot deel stilgelegd. Maar economische activiteit is, hoe vervelend het college en de raad dat 
misschien ook vindt, essentieel voor het op peil houden van de gemeentekas. 

Want:  
• geen economische activiteit = geen inkomsten door gemeentebelastingen 
• minder auto’s in de stad = minder parkeergeld 
• terughoudende investeerders = minder opbrengst uit grond 

We krijgen minder geld binnen, maar geven door de deze crisis wel ineens veel meer uit, denk 
bijvoorbeeld aan de enorme groei in het aantal aanvragen van een bijstandsuitkering maar ook de 
(broodnodige!) hulp aan ondernemers. 

Onze fractie vind het logisch om te bezuinigen op de volgende twee onderdelen. 

1. Snijden in de eigen organisatie en daarmee een reductie van inhuur en personeelskosten te 
realiseren. 

2. Een taakstelling van ten minste 10% op alle verleende subsidies. Hiermee verwachten wij een 
concrete besparing van minstens 3.500.000 euro. Daarnaast vragen wij een betere 
doelmatigheidstoets in te voeren en transparant te maken per organisatie hoeveel subsidie er is 
verleend.  



Voorzitter,

Wat als we meer geld krijgen voor de jeugdzorg, blijven we dan op deze manier door gaan? Wat 
betreft onze fractie is dit geen duurzame optie meer en is de tijd van pappen en nat houden is 
voorbij.  

Onuitvoerbare taken moeten we teruggeven aan het rijk, met name op gebied van jeugdzorg is onze 
verzorgende taak bijna onuitvoerbaar geworden. De bijdrages uit het rijk zijn verlaagd, we krijgen 
steeds meer jongeren in beeld en de zorg die we moeten verlenen is complexer dan ooit. Met alleen 
een financiële injectie kunnen we dit probleem niet meer oplossen. Wij zien ook meer de oplossing in 
preventie, Jeugdzorg is een kwestie van vooraf helpen niet achteraf. 

Onze oproep is dan ook maak u hard voor een systeem wijziging en zorg er voor dat we weer gaan 
werken met een centrale aanpak. 

Als we het hebben over preventief werken binnen jeugdzorg, dan moeten we ook kijken naar het 
invullen van ons onderwijs systeem. Het is tijd voor actie en het is tijd voor durf, wij horen graag van 
het college hoe het mogelijk is dat er continue scholen binnen onze stad in de lijst zwakke en zeer 
zwakke scholen staan van de onderwijsinspectie.  

Ook stellen wij de concrete vraag en die luidt als volgt hoe kunnen we de 100 kinderen van de 
Wildzang en de Fontijn helpen en er voor zorgen dat deze kinderen straks in mindere maten of 
helemaal niet een beroep hoeven te doen op onze gemeentelijke jeugdzorg. 

En ik herhaal hier nogmaals voorzitter ik ben trots op onze stad. Lelystad is niet zielig, maar we zijn 
wel heel bezorgd over de toekomst. En deze zorgen worden vaak als negatief ervaren door collega 
raadsleden maar onze stad kan alleen beter worden als wij de stad tonen zoals zij is. We moeten 
keuzes maken, keiharde keuzes. 

Wij geven als fractie in ieder geval aan waar we niet op willen bezuinigen en dat is het kapot maken 
van onze basale voorzieningen.  Het sluiten van de Agora, de bibliotheek, het zwembad, de Kubus en 
andere voorzieningen is voor Mooi Lelystad geen bespreekbare optie. Wel zouden we moeten kijken 
naar de totale invulling van deze voorzieningen. Denk hierbij aan huisvesting, organisatie en 
doelmatigheid. 

Kortom, snijden in de organisatie, minder subsidies en werken aan onze stad.


